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Nyomtatott és online sajtó 
 

Szijjártó Péter: az amerikai pénzügyminiszter megerősítette a Trump 

adminisztráció elkötelezettségét a háború lezárása mellett 
2025. február 20. – MTI, Hír TV, Mandiner, Demokrata, Magyar Nemzet 

Scott Bessent amerikai pénzügyminiszter több szempontból is rendkívül pozitívan és 

nagyrabecsüléssel beszélt a magyar gazdaság teljesítményéről, illetve regisztrálta a magyar 

kormány kérését a kettős adóztatás elkerüléséről szóló megállapodás újrakötésére 

vonatkozóan - közölte Szijjártó Péter külgazdasági és külügyminiszter szerdán 

Washingtonban. A Külgazdasági és Külügyminisztérium közleménye szerint a tárcavezető az 

amerikai pénzügyminiszterrel folytatott egyeztetését követően arról számolt be, hogy Scott 

Bessent megerősítette, hogy az egész kormányzat, s személyesen Donald Trump elnök is 

mindent megtesz az ukrajnai háború minél előbbi lezárása érdekében, ami a legjobb hír 

Magyarország számára, hiszen hazánk immár három éve szembesül közvetlenül és súlyosan az 

abból fakadó nehézségekkel. "Szintén jó hír, hogy a pénzügyminiszter nagyon komoly 

nagyrabecsüléssel, nagyon pozitívan beszélt a magyar gazdaság teljesítményéről két 

szempontból is. Dicsérte az inflációval szembeni fellépésünket, amire sajnos szükség volt az 

elmúlt években hatványozottan, ugyanis a szankciós infláció nehézségeket okozott 

Magyarországon is, másrészt pedig nagyon dicsérte azt, hogy milyen sok beruházást vittünk az 

elmúlt időszakban Magyarországra" - tudatta. 

 

Menczer Tamás: a béke lehetséges! 
2025. február 20. – MTI, ORIGO, Demokrata, Magyar Nemzet 

A béke lehetséges, a keddi amerikai-orosz tárgyalások a siker, a béke esélyével kecsegtetnek - 

közölte a Fidesz-KDNP kommunikációs igazgatója szerda reggel a Facebook-oldalán. Menczer 

Tamás hozzátette, ez pedig jól mutatja, hogy a háborúpártiak állítása, amely szerint a tűzszünet 

és a béke nem lehetséges, hazugság. "A béke politikai döntés kérdése, tehát lehetséges, mi 

mindig ezt mondtuk, csak kellett egy új szereplő, aki elég erős, és békét akar. Ez az ember 

Donald Trump" - hangsúlyozta a politikus, hozzátéve, a világ megváltozott. Donald Trump 

amerikai elnök bebizonyította, hogy Orbán Viktornak igaza van: a csatatéren nincs megoldás, 

a kommunikációs csatornákat nyitva kell tartani, tárgyalni kell, szóba kell állni a másikkal, 

mert tárgyalás nélkül nincs béke - írta. Kiemelte, hogy most az amerikaiak szóba álltak az 

oroszokkal. Mindez csak azért történhetett meg, mert Amerikában az emberek fellázadtak a 

háború-, bevándorlás- és genderpárti politikusok ellen, elzavarták őket, és egy patrióta, 

békepárti elnököt választottak. 
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Jókai 200 - Novák Irén: Kárpát-medencei szinten csatlakoztak a kulturális 

intézmények a Jókai-emlékévéhez 
2025. február 20. – MTI, kormany.hu, Pannon RTV, Magyar Nemzet 

Kárpát-medencei szinten csatlakoztak a kulturális intézmények a Jókai-emlékév 

programjaihoz - mondta Novák Irén művészetért és közösségi művelődésért felelős helyettes 

államtitkár szerdán az M1 aktuális csatornán. Hozzátette: a Jókai-emlékévben az egész Kárpát-

medencében zajlanak majd író-olvasó találkozók, könyvbemutatók, olvasásnépszerűsítő 

programok, Jókai életét bemutató kiállítások, akár digitális formában is. Színdarabokat 

visznek újra színpadra, a Müpa például feldolgozta a Cigánybárót, és a Szaffi című musicalt 

mutatja be a legkisebbeknek. Az államtitkár beszélt arról is, hogy a Magyar Nemzeti Múzeum 

Közgyűjteményi Központ a Jókai-hagyatékból ingyenesen hozzáférhetővé tett egy 200 

darabból álló válogatást, valamint egy mesterséges intelligenciát használó digitális labor 

programot is meghirdetett. A pedagógusok akár óravázlatokat is kérhetnek a mesterséges 

intelligencia segítségével - hívta fel a figyelmet Novák Irén. 

  
Légy egy napra sapientiás! – Nyílt alkalmakra hív az egyetem 
2025. február 19. – maszol.ro, Székelyhon 

Négy alkalommal várja a középiskolásokat márciusban a Sapientia Erdélyi Magyar 

Tudományegyetem. A nyílt napokon az egyetem négy karán, Csíkszeredában, Kolozsváron, 

Marosvásárhelyen és Sepsiszentgyörgyön tehetnek látogatást a továbbtanulás előtt álló diákok 

egyénileg vagy csoportosan. „Egyetemre menni nagy változás, és kihívást jelenthet megtalálni 

a megfelelőt a több száz lehetőség közül. Éppen ezért a Sapientia minden évben megnyitja 

kapuit a középiskolások előtt, hogy személyesen is megismerhessék a terepet, megtalálhassák 

azt a szakot az általunk kínált 33 alapképzés és 13 mesteri közül, ami az álomszakmájukhoz 

vezet. Tudva, milyen fontos első kézből szerezni információkat egy ilyen döntés előtt, az 

egyetem oktatói és hallgatói segítségével biztosít színes programkínálatot március pénteki 

napjain, hogy az érdeklődők minél több kérdést feltehessenek, és személyesen végigjárhassak 

azokat a tereket, ahol majd tanulni fognak” – áll az egyetem felhívásában. 

 

Helytörténeti témájú foglalkozás a Csiky Gergely Főgimnáziumban 
2025. február 19. – Nyugati Jelen 

A Magyar Civil Szervezetek Erdélyi Szövetsége Valahol otthon lenni címmel helytörténeti 

témájú foglalkozást szervez az Aradi Csiky Gergely Főgimnázium diákjai számára a következő 

hétvégén, amelyről dr. Bodó Barna, a MACISZESZ elnöke nyilatkozott lapunknak. „A Magyar 

Civil Szervezetek Erdélyi Szövetsége évek óta foglalkozik a helytörténettel, ugyanis a Valahol 

otthon lenni imperativusz meghatározza nemcsak az identitásunkat, hanem a jövőnket is. 

Évekig esszépályázatokat hirdettünk ebben a témában, most úgy gondoljuk, hogy a 

helytörténettel való foglalkozásra kellene a fiatalok kedvét valahogy fölkelteni. Aradon a Csiky 

Gergely Főgimnáziumban lesz ezen a hétvégén egy olyan kétnapos program, ahol egyrészt 
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https://kormany.hu/hirek/jokai-200-novak-iren-karpat-medencei-szinten-csatlakoztak-a-kulturalis-intezmenyek-a-jokai-emlekevehez
https://kormany.hu/hirek/jokai-200-novak-iren-karpat-medencei-szinten-csatlakoztak-a-kulturalis-intezmenyek-a-jokai-emlekevehez
https://maszol.ro/belfold/Legy-egy-napra-sapientias-Nyilt-alkalmakra-hiv-az-egyetem
https://nyugatijelen.com/jelenido/helytorteneti-temaju-foglalkozas-a-csiky-gergely-fogimnaziumban
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rövid előadások fognak elhangzani arról, hogy melyek a legfontosabb elméleti és módszertani 

kérdések a helytörténeti kutatásban, másrészt helytörténeti munkákról kívánunk beszélgetni, 

amelyeket bemutatunk, hogy ezekből a gyerekek tanuljanak. A végén abban gondolkodunk, 

hogy az érdeklődő gyerekeket elvisszük egy ópusztaszeri kirándulásra.” 

 

RMDSZ a megalakult választási szövetségről: Crin Antonescu tiszteli az erdélyi 

magyarokat 
2025. február 19. – maszol.ro, Székelyhon, Krónika 

Aláírták szerdán a koalíciós pártok vezetői a Románia, előre elnevezésű választási szövetség 

létrehozását szentesítő megállapodást, amelynek értelmében valamennyien Crin Antonescut 

támogatják az államfőválasztáson. Csoma Botond az RMDSZ szóvivője ennek kapcsán 

leszögezte, Crin Antonescu egy olyan államelnök lehet, aki tiszteli az erdélyi magyarokat. A 

Szociáldemokrata Párt (PSD), a Nemzeti Liberális Párt (PNL) és a Romániai Magyar 

Demokrata Szövetség (RMDSZ) vezetői a Victoria-palotában tartott tanácskozásuk után írták 

alá a dokumentumot. A választási szövetséget a magyartól eltérő nemzeti kisebbségek 

képviselőházi frakciója is támogatja, számol be az Agerpres hírügynökség. „Aláírtuk a 

hárompárti szövetséget. Crin Antonescu egy olyan államelnök lehet, aki tiszteli az erdélyi 

magyarokat. Az a célunk, hogy Crin Antonescu megnyerje az államelnök-választásokat, és 

mindent megteszünk ennek érdekében. 

 

Rekordméretű standdal, látványkonyhával népszerűsítik a székely gasztronómiát 

Bukarestben  
2025. február 19. – MTI, Krónika, maszol.ro, Székelyhon 

Rekordméretű standdal és látványkonyhával népszerűsítik a székely gasztronómiát 

Bukarestben a romániai turisztikai vásáron, így hívva fel a figyelmet arra, hogy 2027-ben 

Hargita megye Európa Gasztronómiai Régiója. A Hargita megyei önkormányzat MTI-nek 

küldött közleménye szerint a február 20. és 23. között tartandó bukaresti turisztikai vásár jó 

alkalom a székelyföldi megye értékeinek, turisztikai szolgáltatásainak, egyedülálló ízvilágának 

a bemutatására. Mint írták, a Visit Harghita egyesület rekordméretű, 120 négyzetméteres 

standdal lesz jelen, és látványkonyhát is kialakítanak, amelynél a látogatók helyi 

specialitásokat kóstolhatnak. Bíró Barna Botond Hargita megyei tanácselnök hangsúlyozta: 

2027 olyan lehetőséget teremt, amely révén nemcsak a gasztronómia, hanem a turisztikai 

szolgáltatások széles tárháza is fejlődhet.  

 

Hárít a kolozsvári mentőszolgálat a magyar beteget ért inzultus ügyében  
2025. február 19. – Krónika 

Cáfolja a Kolozs megyei mentőszolgálat, hogy munkatársuk hátrányos megkülönböztetésben 

részesített egy magyar nemzetiségű, agyvérzésgyanús beteget, amikor a román nyelv 

használatát kérte a pácienstől és hozzátartozóitól. A mentőszolgálat szerint a beteg érdekében 

kérték a román nyelv használatát. A Szabadság keddi cikke szerint a nő néhány napja kapott 
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https://maszol.ro/belfold/RMDSZ-a-megalakult-valasztasi-szovetsegrol-Crin-Antonescu-tiszteli-az-erdelyi-magyarokat
https://maszol.ro/belfold/RMDSZ-a-megalakult-valasztasi-szovetsegrol-Crin-Antonescu-tiszteli-az-erdelyi-magyarokat
https://kronikaonline.ro/gazdasag/rekordmeretu-standdal-latvanykonyhaval-nepszerusitik-a-szekely-gasztronomiat-bukarestben
https://kronikaonline.ro/gazdasag/rekordmeretu-standdal-latvanykonyhaval-nepszerusitik-a-szekely-gasztronomiat-bukarestben
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magyarázatot a Kolozs megyei mentőszolgálattól a panaszára. Az igazgató és a jogtanácsos 

aláírásával ellátott dokumentumban azt írták, hogy a 68 éves páciens tudott románul beszélni, 

és bár állapota miatt nehezen ugyan, de ezen a nyelven kommunikált a mentősök csapatával, 

így jutott információhoz és közölt részleteket magáról és az állapotáról. A mentőszolgálat 

illetékesei szerint a mentős akkor kérte a román nyelv használatát, amikor a mentős csapat és 

a páciens közötti beszélgetést megszakították, késleltetve a személyzet hozzáférését a beteg 

állapotára vonatkozó létfontosságú információkhoz.  

 

Miért érdemes hozzánk látogatni? Budapesti és bukaresti turisztikai vásárokon 

mutatkoznak be a megyék  
2025. február 19. – Székelyhon 

Alig tértek haza Kisinyovból, ahol egy turisztikai vásáron vettek részt, máris Bukarestbe és 

Budapestre utaztak a Visit Maros Egyesület képviselői. A Maros megyei önkormányzat által 

fenntartott turisztikai egyesület célja népszerűsíteni a megyében levő épített örökséget, 

szabadidőközpontokat, programokat, elősegítve, hogy minél többen látogassanak el a 

megyébe. Szántó Lóránt, a Visit Maros egyesület vezetője a Székelyhonnak elmondta, hogy 

Kisinyovba elsősorban a fürdőhelyeket népszerűsítettek, Szovátát és környékét, hiszen ott azt 

ismerik a legtöbben és azon keresztül lehet a megyébe vonzani a moldvaiakat. Csütörtöktől 

kezdődik Budapesten a turisztikai vásár, ahol Maros megye Hargita és Kovászna megyével 

közösen, székelyföldi standdal vesz részt.  

 

Felfüggesztették Barti Tihamért az RMDSZ Gyergyó Területi Szervezetének elnöki 

tisztségéből 
2025. február 19. – Székelyhon 

A Szövetségi Elnökség felfüggesztette Barti Tihamért a Gyergyó Területi Szervezet elnöki 

tisztségéből. Az elnöki feladatokat ideiglenesen Jakab Adorján területi szervezetekért felelős 

ügyvezető alelnök fogja ellátni. Az RMDSZ a Facebook oldalán tette közzé a döntést, 

emlékeztetve, hogy hétfőn a Marosvásárhelyi Ítélőtábla elrendelte Barti Tihamér hatósági 

felügyelet alá helyezését, és kimondta azt is, hogy ez alatt az idő alatt nem tölthet be politikai 

funkciót. Amíg hatósági felügyelet alatt áll, Barti Tihamér nem töltheti be a megyei tanács 

alelnöki tisztségét, illetve az RMDSZ Gyergyószéki Területi Szervezetének elnöki tisztségét 

sem. Nem hagyhatja el az országot bírói beleegyezés nélkül, köteles rendszeresen jelentkezni a 

rendőrségen meghatározott felügyeleti program szerint, illetve köteles értesíteni a rendőrséget, 

ha lakóhelyet változtat. Ha megszegi kötelezettségeit, a hatósági felügyeletet házi őrizet vagy 

előzetes letartóztatás válthatja fel – olvasható a bíróság honlapján. 

 

Lemaradás vagy többletórák – a kisebbségi oktatás egyik nagy dilemmája  
2025. február 19. – Székelyhon 

Konzultációs karavánt indított a Tanügyi Szabad Szakszervezetek Szövetsége (FSLI) az oktatási 

minisztérium által január végén közvitára bocsátott középiskolai kerettanterv-tervezettel 
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kapcsolatban. A valamivel több mint kéthetes karaván során az ország nagyvárosaiban kérik ki 

a pedagógusok és oktatási szakemberek véleményét a március 6-ig közvitán lévő középiskolai 

kerettantervről. A karaván ugyan nem érinti a székelyföldi megyék városait, Molnár Zoltántól, 

a szakszervezet Maros megyei vezetőjétől arról érdeklődtünk, a magyar tannyelvű középiskolai 

oktatásra vonatkozóan érkeztek-e vélemények, javaslatok az új kerettanterv-tervezetre.  

                     
Pellegrini: Komáromnak nagy lehetőségei vannak a turizmus területén 
2025. február 19. – Ma7, Felvidék.ma  

Nagy lehetőségek vannak Komáromban a turizmus és a határokon átnyúló együttműködés 

terén – jelentette ki szerdán Peter Pellegrini köztársasági elnök a Komáromi járásban tett 

látogatása során, miután találkozott Keszegh Bélával, Komárom polgármesterével, a városi 

képviselő-testület tagjaival és a Pons Danubii EGTC képviselőjével. Körútja során az ország 

valamennyi járásába ellátogat az államfő, tavaly mind a nyolc megyeszékhelyen járt. Pellegrini 

méltatta, hogy Komárom polgármestere pragmatikusan áll a város és a régió ügyeinek 

intézéséhez. Egyetértettek abban, hogy Szlovákiának nyugalomra van szüksége, és nem olyan 

negatív dolgokra, mint a jelenlegi politikai válság. Bara Zoltán, a Pons Danubii EGTC 

igazgatója bemutatta az államfőnek az ötmillió eurós Spirit of Danube (A Duna lelke – Duch 

Dunaja) projektet. „A Duna régió átfogó turisztikai fejlesztéséről van szó a magyar partnerekkel 

együttműködve, amely hozzájárul ahhoz, hogy Komárom továbbra is vonzó turisztikai célpont 

legyen” - mondta a köztársasági elnök. Megjegyezte, hogy fel kell gyorsítani az uniós 

támogatások lehívását, amiről tárgyalni fog Richard Raši beruházásokért, régiófejlesztésért és 

informatizációért felelős miniszterrel.  

 

Jókai itt él velünk, itt él közöttünk 
2025. február 19. – Felvidék.ma, M7, Új Szó  

Egész napos műsorfolyammal, megemlékezésekkel, koszorúzásokkal, istentisztelettel 

emlékeztek meg Komárom nagy szülöttéről, Jókai Mór írófejedelemről a Duna-parti városban 

február 18-án. Komárom városa, a Jókai Közművelődési és Múzeum Egyesület, a Komáromi 

Református Egyházközség és további civil szervezetek, helyi kulturális és oktatási intézmények 

közös szervezésének köszönhetően méltó módon emlékeztek meg a nagy mesemondóról. A 

Magyar Szövetség Nyitra megyei frakciója délelőtt tartott sajtótájékoztatóján a Jókai Egyesület 

által több mint száz éve alapított, a megye által most felújított Kultúrpalota sajtóbejárása 

kapcsán a városban tiszteletét tette Vincze Máté, a magyarországi Kulturális és Innovációs 

Minisztérium közgyűjteményekért és kulturális fejlesztésekért felelős helyettes államtitkára, s 

a közeljövőben a Petőfi Irodalmi Múzeumnak és az Országos Széchenyi Könyvtárnak is szerepe 

lesz a Duna Menti Múzeum megújításában. Ezt követően a Jókai Mór néhai szülői házánál 

elhelyezett emléktábla koszorúzásánál gyűltek össze Jókai Mór tisztelői. Jelen volt Vincze 

Máté, helyettes államtitkár, Csenger Tibor, Nyitra megye alispánja, a két Komárom 
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polgármestere, Keszegh Béla és Molnár Attila, illetve számos városi és környékbeli intézmény, 

szervezet képviselője, helyi iskolák tanulói. 

 

Sikeres nótaest Kismagyaron 
2025. február 19. – Felvidék.ma 

Kis lélekszámú falurész vagyunk a Csallóköz szívében. Jó tíz évvel ezelőtt gondoltunk egy 

nagyot, és aktív szépkorú hölgyekből alapítottunk egy daloskört. Kezdetben csak a magunk 

szórakoztatására énekeltünk népdalcsokrokat, magyar nótákat, majd felléptünk a helyi 

rendezvényeken is. Mivel fellépéseinknek jó visszhangja volt, bővítettük a műsorunkat az adott 

ünnepekhez igazodva, sőt még vidám zenés jelenetekkel is tarkítottuk előadásainkat, 

amelyekkel a környező falvakban is szerepeltünk, nagy sikerrel. Időközben – legnagyobb 

örömünkre – sikerült férfiakat is bevonni a műsorainkba. Nótás kedvünk azóta is töretlen, idén 

már 11. alkalommal sikerült megrendeznünk a hagyományos nótaestet, melybe a hazai amatőr 

énekeseken kívül a környező falvak énekesei is szívesen bekapcsolódnak. Büszkék lehetünk, 

hogy ismét egy színvonalas, telt házat vonzó estet tudhatunk magunk mögött. 

 

A kassai operaművészek meghódították a pozsonyi közönséget 
2025. február 19. – Ma7 

Magyarország pozsonyi nagykövetsége a Liszt Intézettel karöltve hatodik alkalommal tartotta 

meg zenés estjét, a Zenei Szalont, ahol ezúttal a Kassai Nemzeti Színház operatársulatának 

négy kiválósága, Katrák-Bodor Éva, Miroslava Havryliuk, Tóbisz Titusz és Marián Lukáč adott 

elő ismert operarészleteket. A rendezvénynek kedden, február 18-án ezúttal is a nagyköveti 

rezidencia adott otthont. Az esemény fő védnöke dr. Balogh Csaba nagykövet és felesége, dr. 

Hetey Ágota kassai főkonzul volt. A Zenei Szalon létrehívásának alapötlete abból indult, hogy 

a zene határokon és nemzeteken átívelő univerzális nyelv, amely összeköt, inspirál és egyúttal 

kiváló diplomáciai eszközként is szolgál. Így a közönség soraiban nem csupán a felvidéki 

magyar közélet, hanem a szlovák politikai és kulturális élet, valamint a Pozsonyban akkreditált 

nagykövetségek képviselői is szép számban megjelentek. A program ezúttal is a közép-európai 

szellemiséget volt hivatott közvetíteni. 

                   
Az MNT elkötelezett a részarányos foglalkoztatás megvalósítása mellett a 

rendőrség kötelékében is 
2025. február 19. – Pannon RTV 

Fontos, hogy magyar anyanyelvű rendőrök is szolgálatot teljesítsenek Vajdaság magyarlakta 

településein. Ennek érdekében vettek részt a Magyar Nemzeti Tanács képviselői egy találkozón 

a kamenicai Alapfokú Rendőrképző Központban. A kamenicai alapfokú rendőrképző központ 

a szerb belügyminisztérium fennhatósága alá tartozik. Célja, hogy magas szintű szakmai 

tudással és készségekkel rendelkező rendőröket képezzen ki. A kerekasztal-beszélgetés mellett 

a nemzeti közösségek képviselői bejárták az intézményt, ahol megismerkedhettek a felvételi 
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követelményekkel, a képzés elméleti és gyakorlati alapjaival, valamint a valós helyzetekre való 

felkészülést szolgáló gyakorlótermekkel. A találkozó során minden olyan kérdés megvitatásra 

került, amely a nemzeti közösségek helyzetére vonatkozik. 

 

Szülők kávéháza Palicson 
2025. február 19. – Pannon RTV 

Ismét kávézhattak, teázhattak a szülők egy szakemberrel a Palics Magyar Művelődési 

Egyesületben a Magyar Művelődési Központban. A Szülők kávéháza programsorozat vendége 

ezúttal is Berényi Emőke magyartanár, irodalomterapeuta, mentálhigiénés szakember volt, 

akivel anyanyelvünk elsajátításáról beszélgettek a jelenlévők, az édesanya és a család 

szerepéről, illetve az anyanyelvi kompetenciáról. A részvétel ingyenes volt. A programot a 

Bethlen Gábor Alap támogatta. Berényi Emőke, irodalomterapeuta, mentálhigiénés 

szakember, magyartanár: „Az anyanyelv tulajdonképpen a boldogulásunk kulcsa, egy biztos 

bázis, ahonnan elrugaszkodva megismerhetünk más nyelveket is, és ez az alapja annak, hogy 

ne csak kommunikáljunk másokkal, hanem önmagunkat is megismerjük, és a körülöttünk lévő 

világot is jól le tudjuk tapogatni. 

 

„Az elismerés minden jó hívőnek szól” 
2025. február 19. – Pannon RTV 

A Szabadkai Egyházmegye hívő közösségének nyíltságát, és mások felé kimutatott szeretetét 

díjazták - ezt a Közügyek című műsorunk felvételén mondta Fazekas Ferenc. A szabadkai 

megyéspüspök annak kapcsán volt médiaházunk vendége, hogy az egyházmegye a 

Gyertyaszentelő-érdemrend első fokozatát érdemelte ki. Az elismerést vasárnap Aleksandar 

Vučić szerb államfő adta át Belgrádban, ahol más személyek és intézmények is kitüntetéseket 

vehettek át. Fazekas Ferenc, szabadkai megyéspüspök: „Valóban arra törekedtek a híveink, 

katolikus híveink, az egyházmegye tagjai, hogy építsék az egymás közti kapcsolataikat, 

barátságukat másokkal szemben is, akik nem katolikusok, más nemzetiségűek, vagy más 

vallási felekezethez tartoznak. Ezért kaptuk az elismerést, tehát ez minden jó hívőnek szól, és 

reméljük, hogy továbbra is, amit tettünk évszázadokon át, hogy nyitottak vagyunk minden 

ember felé, akarjuk a hidakat építeni egymás felé, elfogadni a másságot, hiszen minden ember 

ragaszkodik a saját nyelvéhez, saját kultúrájához, mi is ragaszkodunk a mi hitünkhöz, és 

valóban el kell azt fogadni, hogy a másik is éppúgy szereti a saját hitét, saját vallását, és 

valamiképpen mégis találkozunk valahol, hiszen vannak közös programjaink is, ahol ki tudjuk 

fejezni az őszinteségünket, nyíltságunkat, és szeretetünket mások felé is.” 

 

A MOL Csoport kész segíteni Szerbiának a NIS körüli problémák enyhítésén 
2025. február 19. – Vajma.info 

A magyar MOL Csoport kész segíteni a Szerbiai Kőolajipari Vállalatot (NIS) érintő, várható 

amerikai szankciók okozta problémák megoldásában, és megduplázni Szerbia üzemanyag-

ellátását. „Szerbia mindig számíthat a MOL Csoport támogatására, készen állunk a szállítások 

növelésére a lehetőségeinkhez mérten. Akár meg is duplázhatjuk az üzemanyag mennyiségét, 
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amelyet Szerbiának szállítunk” – nyilatkozta Zsótér Csaba, a MOL Csoport üzemanyag-

kereskedelemért felelős alelnöke. Zsótér az RTS-nek elmondta, hogy a MOL Csoport már 

módosította logisztikai folyamatait, hogy szükség esetén gyorsan reagálni tudjon. 

                         
Trump bírálja Zelenszkijt és ragaszkodik a választások megtartásához 
2025. február 19. – KISZo.net, hirado.hu, Index.hu, Mandiner, Telex.hu, Hvg 

Donald Trump a Szaúd-Arábiában zajló orosz-amerikai tárgyalások után tett nyilatkozatában 

bírálta az ukrán vezetést, valamint Volodimir Zelenszkij ukrán elnököt, és kijelentette, hogy 

választásokat kell tartani Ukrajnában, írja az unian.ua. A Financial Times szerint Trump bírálta 

Zelenszkijt amiatt, ahogyan kezeli a háborút, és azt mondta, hogy Ukrajnában „hosszú ideje 

nem voltak választások”. „Ez nem Oroszország dolga. Ez a gondolat tőlem és sok más országtól 

származik… Ukrajnának most olyan vezetése van, amely hagyta, hogy olyan háború törjön ki, 

amelynek nem kellett volna” – mondta. Az amerikai elnök azt is mondta, hogy „nagyon 

csalódott” amiatt, hogy Ukrajna „felháborodott, hogy nem kapott helyet” a rijádi 

tárgyalásokon, és Kijevet hibáztatta azért, hogy nem vetett véget a háborúnak. „Nos, három 

évig ott voltak, és előtte is sok idő volt, nagyon könnyen meg lehetett volna oldani” – mondta 

Trump. Mint a lap emlékeztet, Zelenszkij mandátuma tavaly járt le, de Ukrajna szerint csak a 

harcok beszüntetése és a hadiállapot feloldása után tarthat választásokat. 

 

Folytatódtak a KMKSZ-alapszervezeti közgyűlések megyeszerte 
2025. február 19. – Karpat.in.ua 

A jövőbe vetett remény és a kitartás szellemében tartják meg az éves beszámoló közgyűléseket 

a Kárpátaljai Magyar Kulturális Szövetség (KMKSZ) alapszervezeteiben. A KMKSZ Ungvári 

Középszintű Szervezetében elsőként a legnagyobb taglétszámú Nagydobronyi Alapszervezet 

tartotta meg az éves közgyűlését február 13-án a helyi Magyar Házban. Őrhidi László, az 

alapszervezet elnöke számolt be az elmúlt évben végzett munkáról, valamint a tervekről. 

Elmondta: „Nehéz három év van mögöttünk, a háború mindent beárnyékol, s emiatt túl nagy 

aktivitást nem tudtunk kifejteni. A tagság létszáma fogy. 1762 tagunk van most, 147-tel 

kevesebb, mint tavaly. A háború kitörése előtt 2220 tagunk volt. […]  A háborús évek arról 

szólnak, hogy túl kell élni, talpon maradni, és a közösségi életünket megtartani olyan szinten, 

amilyenen csak lehet” – hangsúlyozta, és felsorolta a legkiemelkedőbb rendezvényeket a 

megemlékezésektől a gyermeknapon át az adventi koszorúállításig, hozzátéve: számos olyan 

esemény is történt, melyeket nem az alapszervezet rendezett, hanem a KMKSZ egyéb 

alapítványai vagy szervezete végzett a falu területén. Ilyenek voltak például „Pro Agricultura 

Carpatika” Kárpátaljai Megyei Jótékonysági Alapítvány képzései, a Gazdaasszony Tagozat és a 

Kárpátaljai Magyar Líceum rendezvényei. Az év végén pedig tartottak egy jövőt tervező 

összejövetelt a KMKSZ-aktivistákkal. 
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Beregszászba látogatott Fegyir Sándor 
2025. február 20. – Kárpátalja.ma, Kárpátalja.ma 

Sándor Fegyirrel, Ukrajna rendkívüli és meghatalmazott magyarországi nagykövetével és a 68. 

„Kárpátaljai Sárkányok” önálló területvédelmi zászlóalj képviselőjével találkozott Babják 

Zoltán, Beregszász polgármestere február 19-én. Erről a polgármester számolt be a közösségi 

oldalán. Babják Zoltán kiemelte, először találkozott a nagykövettel, annak kinevezése óta. A 

találkozón a polgármester arra kérte Fegyir Sándort, hogy támogassa azon beregszásziak 

érdekeinek védelmét, akik a teljes körű orosz invázió miatt Magyarországra menekültek. 

„Beszéltünk a jövőbeli együttműködésről is, nagy figyelmet fordítva egy rehabilitációs központ 

megnyitásának kezdeményezésére, amely a beregszászi termálvizeken alapulna és a katonák 

javát szolgálná” – írta Babják Zoltán. A megbeszélés után Fegyir Sándor Beregszász nyolc 

oktatási intézményének diákjaival és pedagógusaival beszélgetett. A nagykövet a találkozón 

elmagyarázta az Új ukrán iskola (Nova ukrajinszka skola) reformja által előirányzott 

változásokat, különös tekintettel a 10. osztályba való felvételre és a felsőoktatásba való 

bejutásra. 

 

A kormány kiadta a finanszírozási határozatot 
2025. február 19. – Népújság 

A szlovén kormány a napokban a 2025-ös évre vonatkozóan is kiadta a kormányhatározatot a 

kétnyelvű községek kétnyelvűségének, illetve az őshonos olasz és magyar nemzeti közösségek 

alkotmányos jogai megvalósításának finanszírozásáról. A határozat alapján valósul meg a 

kétnyelvű községekben a kétnyelvűség, illetve ebből a keretből kapják a községi magyar és olasz 

önkormányzatok az éves támogatási keretet. A községekre, illetve közvetve a nemzetiségi 

önkormányzatokra szánt összeg idén valamivel magasabb – összhangban a községek átalány-

finanszírozásának emelkedésével –, így 2.373.366 eurót tesz ki. Az összeget négy tengermelléki 

és négy muravidéki kétnyelvű község hamarosan megkapja a számlájára, majd a község és a 

kisebbségi önkormányzat megállapodásától függ, milyen arányban osztják el a keretösszeget. 

Ez alól kivétel a sali magyar önkormányzat, amely már egy ideje él a közvetlen finanszírozás 

lehetőségével. 

 

Muravidéki balerina a Magyar Táncművészeti Egyetemen 
2025. február 19. – Népújság 

Gerebic Brina kecses mozdulatai már számtalanszor elvarázsolták a közönséget és a 

versenybírákat is. A Lendvai Zeneiskola 6. osztályos, kivételesen tehetséges balettnövendéke 

ezúttal a budapesti Magyar Táncművészeti Egyetem felvételi bizottságát kápráztatta el, így 

Kreslin Vanessa tanítványa a következő tanévtől a magyar fővárosban folytatja a tanulmányait. 

Erről kérdeztük a balerinát. – Egy álom beteljesült, a Magyar Táncművészeti Egyetem 

felsőfokú táncművészképzés előkészítőjének klasszikus balett szakirányán folytatod a 

tanulmányaidat. Milyen érzések kavarogtak benned, amikor megtudtad, hogy sikerült? – 
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Először el sem hittem, de nagyon örültem neki, amikor elkezdtem felfogni. Az iskolai évek 

elején már gondolkodtam a továbbtanulásról, ötödik osztályos koromban pedig megszületett a 

gondolat, hogy a budapesti táncakadémiára szeretnék járni a középiskolai éveim alatt. Akkor 

talán nem is tudtam igazán felfogni, hogy valóra válhat. De most itt vagyok, és szinte hihetetlen, 

hogy mindez megtörtént, úgyhogy rengeteg érzelem öntött el egyszerre. 

 

A Lendvai KKI nyílt napjai – idén is sokan érdeklődtek 
2025. február 19. – Népújság 

Február 14-én és 15-én került sor a szlovéniai középiskolák és egyetemek nyílt napjaira. Lapunk 

a Lendvai Kétnyelvű Középiskola tájékoztatójára látogatott el, melyen az érdeklődő 

kilencedikesek és szüleik megismerkedhettek az iskola nyújtotta lehetőségekkel. A megjelentek 

nem csak az aulát, de az első emeleti galériát is megtöltötték a péntek reggeli tájékoztatón. 

Rövid színdarabbal kezdődött a Lendvai Kétnyelvű Középiskola nyílt napja, a diákok egy 

kilencedikes tanulót igazítottak útba a kétnyelvűség sokszínűségét bemutatva, majd egy dal is 

elhangzott. A megjelenteket az iskola igazgatója, Hajdinjak Prendl Silvija köszöntötte, majd az 

iskoláról szólt pár szót: – Nem csak ismereteket adunk át, hanem arra is ösztönözzük a 

diákjainkat, hogy gondolkodjanak, problémákat oldjanak meg és alakítsák a saját jövőjüket. 

 

Változik a nevelés és oktatás szervezése és finanszírozása 
2025. február 19. – Népújság 

A szlovén kormány már elfogadta és a parlament elé küldi a nevelés és oktatás szervezéséről és 

finanszírozásáról szóló törvény módosításait, amelyek természetesen a kétnyelvű oktatási 

intézményeket is érintik. Ahogy a tervezett módosításokról az oktatási tárca vezetője, Vinko 

Logaj nyilatkozott, a javaslat elfogadása esetén változások leginkább azokon a területeken 

lesznek, amelyek fejlődést és magasabb minőséget jelentenek a nevelés és oktatás területén. A 

legnagyobb változások így a fejlesztések és a beruházások területén várhatók: előreláthatólag 

2027 elejétől ezek az eszközök a GDP 0,025 százalékával növekednének, természetesen az 

állami költségvetés lehetőségei alapján, mindaddig, amíg ez a forrásnövekedés nem éri el a 

GDP 0,5 százalékát. A miniszter szerint ez várhatóan 2036-ban történne meg. Ahogy Logaj 

fogalmazott, a fejlesztési, beruházási összegek a közelmúltban viszonylag alacsony szintűek 

voltak, de tekintettel arra, hogy az oktatási-nevelési intézmények 30–40, sok esetben akár 100 

évesek is, az összegek növelésére mindenképpen szükség lesz. 
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Elektronikus sajtó 

 
Határok nélkül 

2025. február 19. – Kossuth Rádió 

 

Előzetes letartóztatás helyett hatósági felügyelet alá kerül Barti Tihamér, a Hargita megyei 

önkormányzat gyergyószéki alelnöke. A korrupciós bűncselekményekkel gyanúsított Barti 

Tihamért a múlt szerdán (febr. 12-én) harmincnapos előzetes letartóztatásba helyezték, de 

helyet adott a fellebbezésének a Marosvásárhelyi Ítélőtábla. További részletek csíkszeredai 

tudósítónktól, Bíró Istvántól. 

 

Nem mindennapi eseménnyel indult a Jókai-emlékév az író születésnapján, szülővárosában, 

Komáromban. A Nyitra megyei magyar képviselők az egykori Kultúrpalota, napjainkban a 

Duna Menti Múzeum székhelye, Jókai Mór legszebb köztéri szobra előtt mutatták be a magyar 

frakció erejének és összefogásának eredményeként felújított múzeumot. Haják Szabó Mária 

összeállítása. 

 

Bemutatták a nagyváradi Sonnenfeld palota három évvel ezelőtt megkezdett felújításának 

eddigi eredményeit. Az ingatlant a magyar kormány támogatásával 2019-ben vásárolta meg a 

kolozsvári székhelyű Iskola Alapítvány. Várad egyik impozáns épületében Magyar Házat 

szeretnének kialakítani. A tervekről Ionescu Nikolett összeállításában elsőként Szabó Ödön 

parlamenti képviselőt halljuk. 

 

Békéscsaba és Nagybecskerek testvérvárosi kapcsolata 1966-ban kezdődött. A közelmúltban 

ezt erősítették meg, amikor együttműködési szándéknyilatkozatot írt alá a nagybecskereki 

Városi Népmúzeum és a békéscsabai Munkácsy Mihály Múzeum igazgatója. Kónya-Kovács 

Otília összeállítása. 

 

A Sepsi Aréna mellett igen nagy területen földmunkák nyomai látszanak. Készül a terep a 

jégcsarnoknak. Az építés még nem kezdődött el, hiszen éppen csak levonultak a terepről a 

régészek. A Székely Nemzeti Múzeum ismét különleges leletekkel gazdagodott. Sztáncsuj 

József ásatásvezetőt Veres Emese-Gyöngyvér kérdezte. 

 

2012-ben indította el a Romániai Magyar Demokrata Szövetség (RMDSZ) az elsősorban 

diákokat megcélzó Örökségünk Őrei – Fogadj örökbe egy műemléket elnevezésű mozgalmat. 

https://mediaklikk.hu/musor/hataroknelkul/
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A kezdeményezés célja a szórványban élő magyar közösségek identitástudatának megőrzése és 

fejlesztése, a közösségi élet helyszíneinek biztosítása, az összetartozás érzésének kialakítása és 

fenntartása az épített örökség védelme, ápolása által. A vetélkedőre benevező diákcsoportok 

egy-egy magyar vonatkozású műemléket „fogadnak örökbe”, beleássák magukat annak 

történetébe, bemutatják jelenét, különböző kreatív módon népszerűsítik szűkebb és tágabb 

közösségük körében. Az aradi Csiky Gergely Főgimnázium szinte minden alkalommal részt vett 

az Erdély-szerte zajló versenyben. Az idei tanévben a kilencedik és tízedik osztályos diákokból 

álló csapata a színházépületet „fogadta örökbe”. A közösségi platformokon és iskolai 

rendezvényeken mutatták be az 1874-ben elkészült műemléképület és az aradi magyar 

színjátszás több mint 200 éves történetét. A regionális döntőre készülők „örökségőrök” hétfőn 

az iskola dísztermében a diákok társaknak tartottak bemutatót és egy online kvízjátékkal tették 

érdekfeszítőbb az előadást. A rendezvény végén Pataky Lehel Zsolt beszélgetett a „nagyszínház 

őreivel” és felkészítő tanárukkal. 


